

EXPLANATION: PRE-READING ACTIVITIES

READING

Bevor man einen Text liest, sollte man immer überlegen, **worum** es in dem Text **gehen könnte**. Diese **Methoden** helfen dabei, vor dem Lesen einen **Überblick** über den Text zu bekommen:

- 1) **The heading:** Sieh dir die Überschrift des Textes an.
- 2) **The pictures/illustrations:** Betrachte die Bilder, Diagramme und weiteren Illustrationen, die zu dem Text gehören.
- 3) **Chatting:** Tausche dich mit einem Partner zu dem Hauptthema des Textes aus.
- 4) **Brainstorming:** Sammle Ideen zum Hauptthema des Textes in einer Mindmap oder in einem Cluster.
- 5) **Prediction:** Versuche anhand der Überschrift, der Illustrationen und der Schlüsselwörter des Textes vorauszusagen, **worum** es in dem Text gehen könnte.
- 6) **Identification:** Identifiziere die Textsorte. Handelt es sich um eine Geschichte, eine Argumentation, einen Bericht, eine E-Mail, ein Gedicht, einen Songtext usw.?

PRE-READING ACTIVITIES

READING

1. Copy the headings below into your exercise book.
What could the texts be about? Use the method brainstorming and create clusters based on the headings.

India – a colourful country

London – capital of England

Down Under – the outback in Australia

2. What could the texts be about? Use the method chatting based on the headings. Take notes.

An internship – an exciting experience

Globalisation – advantages and disadvantages

Let's save the environment and stop climate change

3. Take a text from your English book and use one pre-reading activity to find out what the text could be about.
4. What types of texts do you know? Create an overview in your exercise book.

EXPLANATION: SKIMMING AND SCANNING

READING

Das **skimming** ist eine **Lesestrategie**, ...

- ... welche man meistens anwendet, wenn man an einem **neuen Text** arbeitet.
- ... welche auch als **orientierendes Lesen** bezeichnet wird.
- ... bei der man den Text **überfliegt**, um sich einen **groben Überblick** zu verschaffen.

Das **scanning** ist eine **Lesestrategie**, ...

- ... welche man meistens anwendet, wenn man nach **bestimmten Informationen** in einem Text sucht. Wie ein Scanner überfliegt man den Text mit seinen Augen.
- ... bei der man sich den Text nur **flüchtig** anschaut.
- ... bei der man den Text **nicht genau verstehen**, sondern nur die benötigten Informationen finden muss.
- ... bei der man sich mithilfe von **keywords** (Schlüsselwörtern) einen Überblick über den Aufbau und den Inhalt des Textes verschafft.

SKIMMING AND SCANNING

READING

1. Explain the skimming method. Write the explanation into your exercise book. Use your own words.
2. When can the skimming method be useful? Collect ideas and write them down.
3. Explain the scanning method. Write the explanation into your exercise book. Use your own words.
4. When can the scanning method be useful? Collect ideas and write them down.
5. Copy the text below into your exercise book.
 - a) Skim the text and mark the keywords.
 - b) What is the text about? Write 2–3 sentences about it.

The lingua franca

English is spoken by millions of people all over the world. It is said to be the lingua franca, which basically means that it is the main language of the world – why? English is used on the international fields of politics, education, economy, science, academics, transportation and many others. Its use in international politics and economy in particular makes English the lingua franca. There are also important historical reasons for its widespread use today. The imperial and industrial power which Britain had in the past contributed to this development.